
Palloiluhallin käytön optimoinnista aiheutuva avustustarve, lisämääräraha-asia 
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Lisätiedot: 
liikuntapäällikkö Tero Kuivalainen, puh. 050 380 7687 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Hyvinvointivaliokunnalle on esitetty 1.2.2023 (§ 6), että palloiluhallin käyttöä ja 
vuorojen jakoa on syytä muuttaa niin että se palvelisi suurempaa kokonaisuutta 
ja edesauttaisi paikallisten seurojen kasvupotentiaalia sekä parantaisi toiminnan 
laatua. Palloiluhallin käyttäjistä etenkin GrIFK Salibandy ry:n ja Grankulla 
Gymnastikförening r.f.:n (GGF) toiminta kärsii tilojen puutteellisuuden johdosta. 
 
Palloiluhallin 1. ja 2. salia käyttävät paikallisten käsipallo-, salibandy- ja 
voimisteluseurojen joukkueet/ryhmät, sekä Kauniaisten koulut ja päiväkodit. 
Palloiluhallissa järjestetään erilaisia tapahtumia ja otteluita ympäri vuoden kunkin 
lajin parissa ja jopa kymmeniä tuhansia katsojia vierailee hallissa vuosittain. 
 
Kullakin palloiluhallissa toimivalla lajilla on omat erityispiirteensä: 
 
Salibandy: kaukalo 

• Täysimittainen kaukalo sopii ainoastaan palloiluhallin 1. saliin 
 
Telinevoimistelu: telineet 

• Telineet on keskitetty palloiluhallin 2. saliin ja muualla niitä ei voida 
hyödyntää. 

 
Käsipallo: pihka 

• Pihka jättää lattian pintaan ja seiniin jäljet ja vaatii erityispesua. Pihkan 
käyttö ei ole mahdollista muualla kuin palloiluhallissa. 

 
Kyseisten ominaispiirteiden ja harjoitustilojen puutteellisuuden johdosta lajien 
tasavertainen huomioiminen on erittäin haastavaa. 
 
Telinevoimistelijat ovat yrittäneet saada harjoituskertoja ulkopaikkakunnilta, 
mutta lajin kysyntä on niin kovassa suosiossa ja vapaita aikoja ei ole tarjolla. 
 
Salibandyjoukkueet ovat joutuneet turvautumaan Kauniaisten ulkopuolelta 
ostettaviin vuoroihin, mutta paikalliset seurat ovat aina etusijalla, joten sopivia 
vuoroja on vaikea löytää. 
 
Molemmilla lajeilla, salibandylla ja voimistelulla on kasvupotentiaalia, mutta 
seurat eivät pysty vastaamaan kysyntään tilojen puutteen takia. 
 
Kaupungin suora tuki vuonna 2022: 

• Salibandy 7 000 € 
• Käsipallo 9 000 € 
• Voimistelu 10 700 € 

 
Kaupungin epäsuora tuki vuonna 2023 (arvio, ei otettu huomioon toiminnan 
uudelleen järjestämistä): 

• Salibandy 14 000 € 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023324-6


• Käsipallo 25 000 € 
• Voimistelu 32 000 € 

 
Palloiluhallin tilojen optimointi saadaan aikaiseksi lisäämällä yksi päivä (torstai) 1. 
salista salibandyn käyttöön ja varaamalla 2. sali kokonaisuudessaan voimistelun 
käyttöön. Tämän lisäksi salibandya ja käsipalloa tuetaan taloudellisesti 
ulkopaikkakunnalta ostetuista vakiovuoroista. 
 
Salibandy menettää tämän seurauksena kolme päivää 2. salista, mutta nämä 
tunnit saadaan korvattua 1. salista ja uudesta Leppävaaran urheilupuistoon 
keväällä 2023 valmistuvasta Kameleonten -urheiluhallista. Salibandylle on 
tarjoutunut ainutlaatuinen mahdollisuus saada vakiovuorot täysimittaisella 
kaukalolla Kameleonten -hallista. 
 
Uuden vuorojärjestelyn myötä käsipallolta vähenee yksi harjoituspäivä viikkoa 
kohden 1. salista. Kyseinen päivä saadaan korvattua kokonaisuudessaan 
Kameleonten -urheiluhallista, sekä Solvalla Areenasta. 
 
Kameleonten valmistusaikataulu on keväällä 2023 ja vakiovuorojen myöntäminen 
on jo alkanut. Tällä hetkellä salibandylle on varattuna harjoitusvuorot kahtena 
päivänä viikossa, mutta varaukset tulee vahvistaa viimeistään maaliskuun aikana. 
 
Harjoitusvuorot käsipallon osalta tulee myös vahvistaa maaliskuun aikana. 
 
Alustavat kustannusselvitykset 
 
Salibandy menettää kolme (3) päivää 2. salista mikä tekee yhteensä 16 h. 
Salibandyn saadessa yhden lisäpäivän 1. salista, korvattavia vuoroja jää jäljelle 10 
h. Näistä kahdeksan (8) tuntia varataan Kameleonten -hallista ja kaksi (2) tuntia 
jonkin Kauniaisten koulun liikuntasalista. Kameleonten -hallissa kausi kestää 11 
kk, joten korvaavat tunnit hallista ja Kauniaisten liikuntasalista tulisi 
kustantamaan vuodessa n. 39 300 €. Salibandy maksaa vastaavasta tuntimäärästä 
Kauniaisten palloiluhallista n. 9 500 € vuodessa kaupungille, jolloin uuden hallin ja 
palloiluhallin erotus on 29 800 €. Kaupunki avustaa 60 % tästä erotuksesta, eli n. 
17 900 €. 
 
Käsipallolta vähenee yksi päivä (6 h) viikkoa kohden palloiluhallista, mikä saadaan 
korvattua Kameleonten -hallista (2h) ja Solvallan Areenasta (4h). 
Kameleonten -hallista korvaavat vuorot maksavat kaudessa n. 10 800 €, mistä 
kaupunki avustaa puolet, 5 400 €. Solvallasta vakiovuorot saadaan Kameleonten -
halliin verrattuna puolet halvemmalla, joten tämän osalta kaupunki avustaa 
summan kokonaisuudessaan, 10 300 €. Vuositasolla kustannus on yhteensä n. 15 
700 €. Käsipallo maksaa vastaavasta tuntimäärästä Kauniaisten palloiluhallista n. 
4 100 € vuodessa, jolloin uuden hallin ja palloiluhallin erotus on 11 600 €, minkä 
kaupunki myöntää avustuksena seuralle. 
 
Voimistelijat jäävät 2. saliin ja harjoituksia ei osteta ulkopaikkakunnalta, joten 
taloudellista tukea heidän suuntaan ei tarvita. 
 
Kaupungin tuki seuroille vuositasolla yhteensä: 29 500 €. 
 
Kyseistä tukea ei vähennetä seurojen saamasta vuosittaisesta toiminta-
avustuksesta, vaan tämä käsitellään erillisenä avustuksena. 
 



Vuoden 2023 osalta tuen määrä tulisi olemaan pienempi, sillä vakiovuorot alkavat 
1.8., joten tukea maksetaan viideltä kuukaudelta. Kyseiseltä ajalta kaupungin tuki 
salibandylle on 7 800 € ja käsipallolle 5 500 €. Kaupungin tuki seuroille vuonna 
2023 on yhteensä 13 300 €. 
 
Kyseisille summille ei ole budjetissa määrärahavarausta. Vuoden 2023 tuen osalta 
(13 300 €) lisämäärärahaa haetaan syksyllä, mikäli näyttää siltä, että budjetti 
ylittyy. Vuoden 2024 talousarvioon haetaan kehysvaiheessa tarvittava 
lisämääräraha (29 500 €) täydelle vuodelle. 
 
Edellä mainitun perusteella hyvinvointivaliokunta päätti 1.2.2023 (§ 6) 
äänestysten jälkeen 
 
1. myöntää vuoden 2023 osalta seuroille tukea yhteensä 13 300 € 

ulkopaikkakunnilta ostettuihin vuoroihin seuraavasti: 
 
GrIFK Salibandy ry 7 800 € 
GrIFK Handball r.f.  5 500 € 
 
Vuoden 2024 talousarvioon haetaan kehysvaiheessa tarvittava lisämääräraha 
(29 500 €) täydelle vuodelle. 
 
Avustuksen myöntämisen edellytyksenä on, että hakija antaa selvityksen 
avustuksen käytöstä tulevalle kaudelle (1.8. - 30.6.). Ennen seuraavan kauden 
avustuksen saamista tulee hakijan toimittaa selvitys edelliselle kaudelle 
maksetun avustuksen käytöstä. 
 

2. että tasapuolisuuden ja oikeudenmukaisuus periaatteen vuoksi kevään 2023 
aikana selvitetään työryhmässä myös muiden Kauniaislaisten liikuntaseurojen 
tilanne kaupungin ulkopuolelta ostettujen harrastetuntien määrästä. 
Erityisesti niiden suhteesta tarpeeseen sekä avustusten/tuen suuntaamista 
näihin ulkopuolelta ostettuihin harrastetunteihin naapurikuntien 
toimintamallin mukaisesti. 

 
Hyvinvointivaliokunnalle todettiin (4.10.2023 § 59), että budjetin tarkastelun 
jälkeen budjetti tulee ylittymään kyseisen summan myötä, joten lisämäärärahalle 
on tarvetta, ja valiokunta päätti esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että valtuusto myöntää 13 300 euron lisämäärärahan 
liikuntapalveluille vuodelle 2023. Lisämäärärahalla katetaan seuroille 
ulkopaikkakunnilta ostettuihin vuoroihin aikaisemmin myönnetty tuki. 
 
Kaupunginhallitukselle todettiin (20.11.2023 § 192), että hyvinvointivaliokunta on 
päätöksellään 1.2.2023 (§ 6) päättänyt myöntää vuoden 2023 osalta seuroille 
GrIFK - Innebandy rf ja GrIFK - Käsipallo ry; GrIFK - Handboll rf tukea yhteensä 13 
300 euroa ulkopaikkakunnilta ostettuihin vuoroihin sekä, samalla kun on 
järjestetty käyttövuorot uudelleen, voinut antaa seuroille käsityksen, että niille 
voitaisiin jatkossakin myöntää vastaava tuki vuosittain. Todettakoon, että ilman 
myönnettyä määrärahaa, valiokunnan ei olisi näin tullut tehdä, koska vasta 
kunkin vuoden talousarvion hyväksymisen yhteydessä selviää valiokunnan 
käyttöön myönnetyt avustusmäärärahat. Koska tuki on jo myönnetty ja 
liikuntapalveluiden avustusmääräraha muuten ylittyisi, esitetään, että 
liikuntapalveluille myönnetään pyydetty 13 300 euron lisämääräraha. 
 
Samalla kuitenkin korostetaan, että vuoden 2024 osalta liikuntapalveluiden tulee 
pysyä sille talousarviossa myönnettävän määrärahan puitteissa. Mikäli 



avustuksiin myönnettävä määräraha pienenee kuluvaan vuoteen verrattuna, 
valiokunnan tulee avustuksia myöntäessään huomioida myös muut liikuntaseurat 
sekä tarvittaessa olla yhteydessä GrIFK - Innebandy rf ja GrIFK - Käsipallo ry; GrIFK 
- Handboll rf nimisiin yhdistyksiin ennen kuin nämä sitoutuvat seuraavan 
toimintakauden käyttövuoroihin suhteessa kolmansiin tahoihin. 
 
Kaupunginhallitus päätti pöydälle jättämisen jälkeen kokouksessaan 27.11.2023 
(§ 203) esittää valtuustolle lisämäärärahan myöntämistä. Samalla 
kaupunginhallitus päätti kiinnittää liikuntapalveluiden ja hyvinvointivaliokunnan 
huomion siihen, ettei seuroille voida sitovasti myöntää avustusta muutoin kuin 
kuluvan vuoden talousarvion määrärahojen puitteissa. 
 

Kaupunginhallitus: 
 
Valtuusto päättää myöntää 13 300 euron lisämäärärahan liikuntapalveluille 
vuodelle 2023. 
………. 
 
Liikuntapäällikkö Tero Kuivalainen selosti asiaa. 
 
Keskustelun aikana valtuutettu Jarkko Huttunen teki vastaehdotuksen, jonka 
mukaan lisämäärärahaa vuodelle 2023 ei hyväksyttäisi. Vastaehdotus raukesi 
kannatuksen puutteesta. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 


